



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ
ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດ ທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ

ຮຽນ ທ່ານຜູ້ອ່ານ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ! ໃນບົດຄວາມຄັ້ງກ່ອນ ຜູ້ຂຽນໄດ້ນຳສະເໜີ ກ່ຽວກັບມາດຕະການ ແຕ່ຫົວທີ່ ຕໍ່ທະນາຄານທຸລະກິດຕົກຢູ່ໃນສະພາບໃດໜຶ່ງ ທີ່ອາດແຕະຕ້ອງດ້ານຄວາມໝັ້ນຄົງ ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ໃຫ້ຮັບຊາບໄປແລ້ວ. ຄັ້ງນີ້ແມ່ນສືບຕໍ່ນຳສະເໜີກ່ຽວກັບ ການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດ ທີ່ຕົກຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ພາຍ ຫຼັງທີ່ໄດ້ປະຕິ ບັດມາດຕະການແຕ່ຫົວທີ່ໄປແລ້ວ ແຕ່ບໍ່ປະສິບຜົນສຳເລັດ ວ່າມີຄືແນວໃດ ໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຊາບ.

ທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ແມ່ນທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ມີຖານະການເງິນອ່ອນແອ ແລະ ຂາດ ຄວາມໝັ້ນຄົງ ຊຶ່ງຕົກຢູ່ໃນສະພາບໃດໜຶ່ງ ໃນມາດຕາ 76 ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານທຸລະກິດ (ສະບັບປັບປຸງ) ດັ່ງນີ້:

1. ບໍ່ສາມາດປະຕິບັດພັນທະຕໍ່ຜູ້ຝາກເງິນ ຫຼື ເຈົ້າໜີ້ອື່ນ;
2. ລະເມີດລະບຽບການ ກ່ຽວກັບການຮັກສາຄວາມໝັ້ນຄົງ ທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກຳນົດ ເປັນຕົ້ນ ອັດຕາສ່ວນຄວາມພຽງພໍຂອງທຶນຕໍ່າກວ່າເຄິ່ງໜຶ່ງ, ຂາດສະພາບຄ່ອງຢ່າງຮ້າຍແຮງ ຊຶ່ງບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້;
3. ການປະຕິບັດມາດຕະການແຕ່ຫົວທີ່ ບໍ່ປະສິບຜົນສຳເລັດ ຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ຕົກໃນສະພາບທີ່ ກຳນົດໄວ້ໃນຂໍ້ 1 ຫຼື ຂໍ້ 2 ທີ່ໄດ້ກ່າວມາຂ້າງເທິງນີ້;
4. ມີການຍ້າຍອອກ, ສໍ້ໂກງ ຫຼື ບໍ່ໂປ່ງໃສ ໃນການບໍລິຫານ ແລະ ດຳເນີນທຸລະກິດ ຊຶ່ງອາດຈະສົ່ງຜົນກະທົບດ້ານ ລົບຕໍ່ຄວາມສາມາດໃນການຊຳລະໜີ້ ແລະ ຕໍ່ຜົນປະໂຫຍດຂອງຜູ້ຝາກເງິນ.

ເມື່ອເຫັນວ່າທະນາຄານທຸລະກິດ ຫາກຕົກຢູ່ໃນກໍລະນີໃດໜຶ່ງ ທີ່ໄດ້ກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ ແນ່ນອນແລ້ວທະນາ ຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງໄດ້ດຳເນີນການເຂົ້າໄປແກ້ໄຂຢ່າງຮີບດ່ວນ. ສະນັ້ນ, ໂດຍອີງຕາມ ພາກທີ VI, ໝວດທີ 2, ມາດຕາ 77 ການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ, ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານທຸລະກິດ, ສະບັບ ເລກທີ 56/ສພຊ, ລົງວັນທີ 07 ທັນວາ 2018 (ສະບັບປັບປຸງ) ໄດ້ກຳນົດໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງເຂົ້າໄປ ຄວບຄຸມການດຳເນີນທຸລະກິດ ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດດັ່ງກ່າວໂດຍກົງ ໂດຍບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ຮັບຄາຍິນຍອມຈາກ ເຈົ້າໜີ້ ຫຼື ຜູ້ຖືຮຸ້ນຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ. ຊຶ່ງການເຂົ້າໄປແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດນັ້ນ ກໍເພື່ອ ຈຸດປະສົງ ດັ່ງນີ້:

1. ຮັບປະກັນຄວາມຕໍ່ເນື່ອງຂອງການດຳເນີນງານທີ່ສຳຄັນ ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ;

2. ຫຼີກລ່ຽງຜົນກະທົບຕໍ່ຕະຫຼາດການເງິນ ໂດຍສະເພາະການສະກັດກັ້ນການແຜ່ລາມ ຂອງຜົນກະທົບດັ່ງກ່າວ ແລະ ເພື່ອຮັກສາວິໃນຕະຫຼາດ;
3. ປົກປ້ອງຊັບສິນຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ແລະ ເຈົ້າໜີ້.

ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງນຳໃຊ້ມາດຕະການທີ່ເໝາະສົມ ໃນການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ໂດຍໃຫ້ມີຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໜ້ອຍທີ່ສຸດ ແລະ ຫຼີກເວັ້ນການສ້າງຄວາມເສຍຫາຍ ຕໍ່ມູນຄ່າຂອງຊັບສິນຕ່າງໆ ຍົກເວັ້ນກໍລະນີທີ່ມີຄວາມຈຳເປັນ ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸຈຸດປະສົງ. ຊຶ່ງການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ສາມາດດຳເນີນໃນສອງກໍລະນີ ຄື: ເມື່ອທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເຫັນວ່າທະນາຄານດັ່ງກ່າວ ຍັງສາມາດຟື້ນຟູໄດ້ ກໍຈະດຳເນີນການຟື້ນຟູ ຫຼື ໃນກໍລະນີທີ່ເຫັນວ່າບໍ່ສາມາດຟື້ນຟູໄດ້ ກໍດຳເນີນການຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ລົ້ມລະລາຍ.

ນັ້ນແມ່ນການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານທຸລະກິດ (ສະບັບປັບປຸງ) ໄດ້ກຳນົດ ຊຶ່ງການແກ້ໄຂດັ່ງກ່າວນັ້ນ ກໍເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຈຸດປະສົງໃນການຮັບປະກັນຄວາມຕໍ່ເນື່ອງ ຂອງການດຳເນີນງານທີ່ສຳຄັນຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ, ຫຼີກລ່ຽງຜົນກະທົບຕໍ່ຕະຫຼາດການເງິນ ແລະ ທີ່ສຳຄັນ ເພື່ອປົກປ້ອງຊັບສິນຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ແລະ ເຈົ້າໜີ້. ຊຶ່ງການທີ່ຈະແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ໃຫ້ບັນລຸຕາມຈຸດປະສົງໄດ້ນັ້ນ ແນ່ນອນແລ້ວວ່າຕ້ອງໄດ້ນຳໃຊ້ມາດຕະການແກ້ໄຂຢ່າງເໝາະສົມ, ເປັນຕົ້ນແມ່ນມາດຕະການເຂົ້າຄວບຄຸມ ແລະ ມາດຕະການຟື້ນຟູ ທະນາຄານທຸລະກິດ. ຊຶ່ງໃນບົດຄວາມໃນຄັ້ງຕໍ່ໄປຜູ້ຂຽນຈະສືບຕໍ່ນຳສະເໜີ ຫົວຂໍ້ກ່ຽວກັບມາດຕະການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດ ທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຊາບ.

ໂດຍ: ວັນນະສິດ ສິດທິລາດວົງສາ, (ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ)

ຢູ່ເມືອງລາວ ໃຊ້ແຕ່ເງິນກີບ